

**សេចក្តីប្រកាសសេចក្តីថ្លែងការណ៍នៅក្នុងអន្តរាគមន៍ឆ្លើយតបរបស់ដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ - ទិដ្ឋភាព
រួម**

ការពិនិត្យកែសម្រួលយុទ្ធសាស្ត្រសហប្រតិបត្តិការ និងភាពជាដៃគូសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍ
ថ្ងៃដោយលោកជំទាវ **Anne Höglund** ឯកអគ្គរាជទូតស៊ុយអែតប្រចាំព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

នៅក្នុងកិច្ចប្រជុំទី 19 នៃគណៈកម្មាធិការសម្របសម្រួលវាងរដ្ឋាភិបាលនិងដៃគូអភិវឌ្ឍន៍
ភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ២៦ ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ ២០១២

សូមគោរព

- ឯកឧត្តម គាត ឈន់ ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងជារដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ
- ឯកឧត្តម លោក លោកស្រី!

ក្នុងនាមដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ យើងសូមទទួលយក និងសូមស្វាគមន៍នូវឯកសារសេចក្តីការពិនិត្យកែសម្រួលយុទ្ធ
សាស្ត្រសហប្រតិបត្តិការ និងភាពជាដៃគូសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍ ដែលនឹងផ្តល់ជាការតម្រង់ទិសសម្រាប់ការកសាងយុទ្ធសាស្ត្រថ្មី
មួយអំពីភាពជាដៃគូ។ យើងសូមកោតសរសើរចំពោះរាជរដ្ឋាភិបាល ដែលបានផ្តល់សារៈសំខាន់ក្នុងការពិនិត្យកែសម្រួលលើ
គោលនយោបាយសហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍន៍ ជាពិសេសក្នុងពេលដ៏មានតម្លៃនេះ ដែលយើងកំពុងត្រៀមរៀបចំការបោះឆ្នោត
ជាតិនៅក្នុងពេលខាងមុខ ការកសាងយុទ្ធសាស្ត្រជាតិថ្មីសម្រាប់ពាក់កណ្តាលអាណត្តិ និងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍ជាតិថ្មី
និងការរៀបចំឯកសារចក្ខុវិស័យរបស់កម្ពុជា សម្រាប់ឆ្នាំ ២០៣០។

ជាការឆ្លើយតបទៅនឹងឯកសារដែលរៀបចំដោយក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា យើងសូមលើកស្ទួយយោបល់ខ្លះៗ ដើម្បី
ឲ្យមានការពិចារណានៅក្នុងកិច្ចប្រជុំGDCCនេះ ថាតើធ្វើបែបណាដើម្បីបង្កើនជាអតិបរមានូវសក្តានុពលដែលដំណើរការ ទាំង
នេះអាចផ្តល់ឲ្យ។

ជាបឋម ដៃគូអភិវឌ្ឍន៍យល់ថា ដំណើរការនៃការកសាងផែនការជាតិនៅក្នុងពេលខាងមុខនេះ គួរតែត្រូវបានយកមក
ប្រើប្រាស់ជាក្របខ័ណ្ឌសម្រាប់តម្រង់ទិសយុទ្ធសាស្ត្រសហប្រតិបត្តិការ និងភាពជាដៃគូសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍ។ យើងសូមស្វាគមន៍
ចំពោះការពិភាក្សាអំពីដំណើរការកសាងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍ជាតិ ដែលជាផ្នែកមួយនៅក្នុងរបៀបវារៈនៃកិច្ចប្រជុំ
GDCC នេះ។ ការបញ្ចូលដំណើរការនេះ នឹងជួយធានាអោយមានសុខុមន័យកម្មនៃការរៀបចំគោលនយោបាយសាធារណៈ
និងយន្តការពិភាក្សានានា អោយកាន់តែប្រសើរឡើង។

យើងក៏សូមអោយមានការដាក់បញ្ចូលនូវការឈានរបស់កម្ពុជាចូលទៅក្នុងស្ថានភាពជាប្រទេសដែលមានប្រាក់ចំណូល
កម្រិតកណ្តាល (MIC) ជាការពិចារណាជ័គន្លឹះមួយនៅក្នុងការរៀបចំពិនិត្យកែសម្រួលគោលនយោបាយជំនួយនេះ ដោយសារវា
នឹងមានឥទ្ធិពលទៅលើផែនការ និងយុទ្ធសាស្ត្រជាតិ បរិយាកាសធនធាន កំណែទម្រង់សំខាន់ៗរបស់ជាតិ និង បញ្ជាក់អំពីការ
ផ្លាស់ប្តូរនូវតួនាទីនៃសហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍន៍។

ក្រៅពីនេះក៏មានភាពចាំបាច់ដើម្បីគូសបញ្ជាក់ផងដែរ អំពីសមាហរណកម្មដែលទាក់ទងនឹងការប្រើប្រាស់ឧបករណ៍ ធនធាន និងការចាត់ចែងនានា។ **យើងសូមផ្តល់អនុសាសន៍ថា គោលគំនិតអំពី“ការកៀងគរធនធាន” គួរតែមានលក្ខណៈចម្រុះ នូវធនធានហិរញ្ញវត្ថុពីប្រភពខុសៗគ្នា ដោយធនធានពីក្នុងប្រទេសផ្ទាល់ត្រូវតែដើរតួជាចំបង។** សូចនាករពិនិត្យតាមដាន និង វាយតម្លៃរួមគ្នា ដែលទាក់ទងជាមួយការផ្តល់ និងការបែងចែកជំនួយអភិវឌ្ឍន៍ផ្លូវការ អាចត្រូវពង្រីកជាបន្ថែមទៀត ដោយចាត់ ទុកជំនួយអភិវឌ្ឍន៍ផ្លូវការជាផ្នែកមួយនៅក្នុងប្រភពចម្រុះជាមួយធនធានប្រទេស។

ចំណុចដែលគួរអោយពិចារណាមួយទៀត **គឺសារៈសំខាន់នៃការបញ្ចូលភាពជាដៃគូជាមួយវិស័យឯកជន និងកិច្ចសហ ប្រតិបត្តិការក្នុង-ក្នុង** ជាផ្នែកមួយនៅក្នុងយុទ្ធសាស្ត្រនេះ។ ការពង្រីកវិសាលភាពនៃភាពជាដៃគូ គឺស្របនឹងកិច្ចព្រមព្រៀង ភាពជាដៃគូ នៅក្រុងប៊ូសាន និងទាក់ទងនឹងអាទិភាពរបស់គោលនយោបាយជំនួយថ្មីដែលផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់លើការរួម បញ្ចូលកិច្ចការថ្មីៗ និងដែលមានចរិតអន្តរវិស័យ ដូចជា ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និង យេនឌ័រ ដូចដែលបានកំណត់នៅក្នុង របាយការណ៍ប្រសិទ្ធភាពនៃការអភិវឌ្ឍ។

នៅទីបំផុតយើងសូមស្នើឲ្យការពិនិត្យនេះ ពិចារណាលើការកែសម្រួលយន្តការនានាសម្រាប់ភាពជាដៃគូផងដែរ។ យុទ្ធសាស្ត្រថ្មីនេះផ្តល់កាលានុវត្តភាពមួយដ៏ស្រស់ដើម្បីពង្រឹងតួនាទីរបស់ក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា ជាអង្គការសម្រប សម្រួលក្នុងការផ្តល់ទិសដៅជាក់ច្បាស់របស់រាជរដ្ឋាភិបាល ចំពោះដៃគូអភិវឌ្ឍ និងក្រសួងពាក់ព័ន្ធ។ **តួនាទីរបស់ភាគីនីមួយៗ ក្រៅពីរាជរដ្ឋាភិបាលនិងដៃគូអភិវឌ្ឍ ដែលរួមបញ្ចូលទាំងសេដ្ឋកិច្ចថ្មីៗ និងការបង្កើតបរិដ្ឋានមួយដែលអាចបង្កើនការចូលរួមរបស់ សង្គមស៊ីវិលនិងវិស័យឯកជន គួរតែត្រូវបានបញ្ចូលនៅក្នុងឯកសារនេះ។** ឯកសារសាវតាររបស់ក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា ក៏ បានកត់សំគាល់ផងដែរ អំពីការចាត់ចែងនានាសម្រាប់បង្កើតតំណែងភាគីនាំមុខសម្រាប់សម្របសម្រួលដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ (LDPF) នៅក្រោមយុទ្ធសាស្ត្រថ្មីនេះ។ ដៃគូអភិវឌ្ឍន៍រំពឹងថានឹងបានរួមវិភាគទានក្នុងការកំណត់អំពីតួនាទីរបស់ LDPF ។ ជាង នេះទៅទៀត យើងស្នើអោយមានផងដែរនូវការរៀបចំរចនាសម្ព័ន្ធនៃការពិភាក្សា ដោយផ្អែកលើលទ្ធផលដែលនឹងសម្រេចបាន នៅក្នុងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍ជាតិដើម្បីលើកទឹកចិត្តកិច្ចសម្របសម្រួលនិងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការអន្តរក្រសួង។

ឯកឧត្តម លោក លោកស្រីជាទីមេត្រី!

ជាសរុបមក ខ្ញុំសូមអះអាងជាថ្មីម្តងទៀតអំពីការគាំទ្ររបស់យើងដល់ដំណើរការពិនិត្យកែសម្រួលគោលនយោបាយ ជំនួយដែលនឹងធ្វើឡើងក្នុងពេលខាងមុខនេះ និងការកសាងយុទ្ធសាស្ត្រភាពជាដៃគូថ្មីមួយ នៅក្រោមការដឹកនាំរបស់ក្រុម ប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា។ យោបល់ខាងលើត្រូវបានស្នើឡើងសម្រាប់បំពេញបន្ថែមលើការងារដ៏ល្អរបស់ក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍ កម្ពុ ជា និងដើម្បីលើកកម្ពស់គោលដៅរួមគ្នារបស់យើងក្នុងការជម្រុញការអភិវឌ្ឍកម្ពុជា។ យើងរំពឹងថានឹងបន្តភាពជាដៃគូប្រកបការ ស្ថាបនានេះទៅទៀត តាមរយៈការពង្រឹងឡើងវិញនូវកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងយន្តការពិភាក្សា ដែលបានបង្កើតរួចមកហើយ នៅក្នុងយុទ្ធសាស្ត្រថ្មី អំពីភាពជាដៃគូ និងធ្វើការជាមួយរដ្ឋាភិបាលឆ្ពោះទៅសម្រេចគោលបំណងអភិវឌ្ឍន៍របស់កម្ពុជា។